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1. Vest-Agderi kunstistipendiumi väljaandmine 

Sven Hõbemägi tutvustas kunstistipendiumi väljaandmiseks toimunud hääletuse tulemusi. 

Vastavalt hääletustulemustele pälvivad Vest-Agderi kunstistipendiumi Anni Rikker ja Toomas Rannu.  

Sven Hõbemägi tegi ettepaneku lisada VIROLi eelarvest 11,42 eurot Vest-Agderi maakonnalt laekunud 

2488,58 eurole (25000 Norra krooni), et väljaantava kunstistipendiumi suurus oleks 2500 eurot.  

Otsustati:  

1. Kunstistipendium jagatakse laureaatide vahel järgmiselt: Anni Rikker 1500 eurot, Toomas Rannu 

1000 eurot. 

2. Kunstistipendiumi üleandmine toimub Vest-Adgeri maakonnnajuhtide külaskäigul Lääne-Virumaale 

(november-detsember 2019).  

 

2. Ühisürituste II taotlusvoor 

Sven Hõbemägi tutvustas otsuse eelnõu. 

Toimus arutelu.  

Otsustati: võtta vastu otsus nr 39 „Raha eraldamine tegevustoetusteks ning maakondlike ühisürituste 

korraldamiseks“.  

 



3. Turismimessil Tourest 2020 osalemine 

Heli Eigi: Asutatud on MTÜ Visitvirumaa, kes on alustanud ettevalmistustega turismimessil 

osalemiseks. 8 ettevõtjat on teatanud soovist messil osaleda. Vabatahtliku koordinaatorina tegutseb 

Moonika Sooneste, kes pani kokku messil osalemisega seotud kulude eelarve – 8800 eurot.  

Kuludes sisalduvad: messipinna (48 m2) rent,  messipinna valgustus, vaipkate, elekter jm; messitarvikute 

transport, montaaž ja demontaaž; kontseptsiooni väljatöötamine, kujunduse loomine ja valmistamine.  

Sellele lisanduvad reklaamikulud ja esinejate kulud, mille kataksid osalevad ettevõtjad. 

VIROLilt oodatakse toetust summas 8800 eurot. 

Toimus arutelu, mille käigus esitati järgmisi ettepanekuid ja arvamusi: 

- VIROL toetab osalemist, kuid ei kata kõiki messil osalemisega seotud kulusid; 

- messil osalemise kulusid peaksid katma ka MTÜ Visitvirumaa või messil osalevad ettevõtted; 

- järgmisel korral (2021.a) võimalik osaliselt rahastada PATEE eelarvest; 

- turismiteema (sh turismikontseptsioon. SA Põhja-Eesti Turism) võtta VIROLis laiemalt arutusele. 

Otsustati: osaleda turismimessi Tourest 2020 kulude katmisel kuni 4400 euroga, juhul kui maakonna 

turismiettevõtjad ühise ekspositsiooniga välja lähevad. 

 

4. KOP aruannete kinnitamine 

Sven Hõbemägi tutvustas otsuse eelnõusid. 

Otsustati: võtta vastu järgmised otsused:  

1. Otsus nr 40 „Kohaliku omaalgatuse programmi 2019. a kevadisest taotlusvoorust rahastatud 

projektide aruannete kinnitamine“;  

2. Otsus nr 41 „Mittetulundusühing LTK VIRU-NIGULA aruande kinnitamine ja kasutamata jäänud 

toetuse tagastamine“; 

3. Otsus nr 42 „Mittetulundusühing Avispea aruande kinnitamine ja kasutamata jäänud toetuse 

tagastamine“. 

 

5. Õpilasolümpiaadide toitlustamiskulude piirsumma kehtestamine 

Sven Hõbemägi tutvustas otsuse eelnõu. 

Toimus arutelu 

Otsustati: võtta vastu otsus nr 43 „Õpilasolümpiaadide toitlustuskulude piirsumma kehtestamine“. 

 

6. Teenetemärkide väljaandmise statuut 

Sven Hõbemägi tutvustas statuudi projekti. 

Toimus statuudi projekti 1. lugemine, mille käigus esitati järgmised ettepanekud: 

- Täpsustada punkti 14 alapunktide sõnastust;  

- Ühes kalendriaastas  välja anda kuni 5 teenetemärki, erandkorras kuni 7.  

Otsustati: lõpetada statuudi projekti 1. lugemine. Täiendus- ja parandusettepanekud statuudi projekti 2. 

lugemiseks esitada VIROL büroosse. 

 

7. VIROLi liikmemaks 2020. aastal 

Sven Hõbemägi tutvustas VIROL 2020. a liikmemaksu kalkulatsiooni. Liikmemaksu püsiosa ei muutu, 

muutuvosa suureneb 1 sendi võrra elaniku kohta. Palume KOVi 2020. a eelarve koostamisel arvestada 

liikmemaksu kalkulatsioonitabelis toodud summadega. VIROL liikmemaksu arutelu toimub 

novembrikuu üldkoosolekul. 

Otsustati: võtta esitatud informatsioon teadmiseks. 

 

8. Eesti Kultuurkapitali ettepanek kultuuripreemia „Kultuuripärl“ väljaandmises osalemiseks 

Sven Hõbemägi informeeris Eesti Kultuurkapitali ettepanekust osaleda maakondliku kultuuri-preemia 

„Kultuuripärl“ väljaandmisel. Osaluse suurus 325 kuni 1000 eurot. Kui otsustame jätkuvalt osaleda, siis 

vajalik nimetada esindaja maakondlikku preemiakomisjoni, eelmistel aastatel on VIROLit esindanud 

juhatuse esimees. 

Toimus arutelu. 

 



Otsustati:  

1. Osaleda maakondliku kultuuripreemia „Kultuuripärl“ väljaandmisel 400 euroga. 

2. Teha Eesti Kultuurkapitalile ettepanek nimetada Einar Vallbaum VIROLi esindajana maakondliku 

preemiakomisjoni liikmeks. 

 

9. Informatsioon, koosolekul algatatud küsimused 

9.1. KOP II taotlusvooru taotlused 

Moonika Aruvainu informeeris, et kokku esitati 49 taotlust, neist enamus meetmesse 2. Kokku 6 

taotlejal oli majandusaasta aruanne äriregistrile esitamata, mistõttu need taotlused ei kvalifitseeru. 

Mõnede taotluste puhul peab hindamiskomisjon otsustama, kas lugeda taotlus nõuetele vastavaks või 

mitte. 

Moonika Aruvainu soovis teada, kas KOP rakenduskulusid võiks kasutada toetuste maksmiseks. 

Juhatuse seisukoht: 2019. a rakenduskulusid kasutada toetuste maksmiseks vaid erandjuhul. 

9.2. Hõbeakadeemia loengutesarja korraldamine 

Sven Hõbemägi teatas, et loengutesarja korraldamisega hakkab tegelema Tallinna Tehnikakõrgkooli 

teenusmajanduse instituut. Loengutesarjaga alustatakse 2020. aastast, esmalt koostatakse kava kuni 

2020. a juunikuuni.  

Triin Varek teatas, et Rakvere linn on nõus toetama tasuta ruumidega. Teavitustööga peaksid KOVid 

appi tulema. 

9.3.  Novembrikuu juhatuse koosoleku ja üldkoosoleku toimumisajad 

Juhatuse koosolek toimub 18. novembril algusega kell 11 Rakvere linnavalitsuses. 

Üldkoosolek toimub 29. novembril. 

9.4. Näpi kooli õpilaskoha maksumus ja õpilaskodu kohatasu 

Maido Nõlvak teatas, et Näpi kooli kohamaks on 92 eurot kuus ning õpilaskodu kohamaks ca 100 eurot 

kuus. 

9.5. Hea tahte lepingu sõlmimine MTÜga Eesti Külaliikumine Kodukant 

Maido Nõlvak tegi ettepaneku sõlmida hea tahte leping MTÜga Eesti Külaliikumine Kodukant. Leping 

allkirjastada 23. novembril Kehtnas toimuval Kodukandi üldkogul.  

Maido Nõlvak valmistab ette lepingu eelnõu järgmiseks juhatuse koosolekuks.  

9.6. Noorte Tugila tugirühma nõupidamisel arutatust 

Maido Nõlvak tõstatas küsimuse, kuidas Noorte Tugila programmiga järgmisel aastal edasi minna. 

Võimalik saada rahastust Tervise Arengu Instituudist. 

Juhatuse esimehe seisukoht: teemaga peaksid tegelema KOVide haridus- ja sotsiaaltöö spetsialistid.  

9.7. Rakvere Täiskasvanute Gümnaasiumi õppe ümberkorraldamine 

Triin Varek: Rakvere linn on pidanud Rakvere Täiskasvanute Gümnaasiumi munitsipaalkoolina. Koolis 

on õppureid nii Lääne-Virumaalt, sh 48 Rakvere linnast, kui ka naabermaakondadest. Haridus- ja 

Teadusministeerium (HTM) on otsustanud , et täiskasvanute gümnaasiumid võetakse riigi pidamisele. 

HTM esitas Rakvere linnale ettepaneku, et alates 01.09.2020 hakkab Rakveres täiskasvanuharidust 

pakkuma Rakvere Ametikool.  

Toimus arutelu. 

Otsustati: Toetada Haridus- ja Teadusministeeriumi Rakvere linnale tehtud ettepanekut Rakvere 

Täiskasvanute Gümnaasiumi õpilastele õppimisvõimaluste loomist alates 01.09.2020 Rakvere 

Ametikoolis ja selletõttu Rakvere Täiskasvanute Gümnaasiumi töö lõpetamist munitsipaalkoolina. 

9.8. Eesti Vabariigi 102. aastapäeva piduliku vastuvõtu korraldamine 

Augustikuu üldkoosolekul otsustati, et 2020. aastal toimub VIROLi korraldatav EV 102. aastapäeva 

vastuvõtt Tapa kultuurikojas. Einar Vallbaum teatas, et kultuurikoja ruumidega tutvumisel selgus, et 

ruumid mahutavad maksimaalselt 210 külalist, kuid külaliste arv on enam kui kaks korda suurem (400-

450), mistõttu ei ole võimalik vastuvõttu Tapa kultuurikojas korraldada. Maakonnas vaid kaks 

kultuuriasutust, Rakvere teater ja Haljala rahvamaja, mis mahutavad nii suure hulga külalisi. 

Toimus arutelu. 

Otsustati: korraldada Eesti Vabariigi 102. aastapäeva pidulik vastuvõtt 22. veebruaril 2020 Haljala 

rahvamajas.  

 



9.9. Ühe maakondliku arendusorganisatsiooni loomine 

Indrek Kesküla: Maakondliku arendustegevusega peaks tegelema üks organisatsioon -Lääne-Viru 

Omavalitsuste Liit. Selles suunas peame oma tegevusi kavandama. Korraldada maakondliku 

arenduskeskuse ja omavalitsusliidu esindajate kohtumine rahandusministeeriumi ning  majandus- ja 

kommunikatsiooniministeeriumi esindajatega. Kohtumise võiks ette valmistada rahandusministeeriumi 

REHO Lääne-Virumaa talituse juhataja Tarmo Mikkal. 

VIROL ja arenduskeskuse koostöövõimekuse projekti lõpuseminar toimub 31. oktoobril Vihulas.  

9.10. Ettepanekud maanteeametile  

Teha maanteeametile järgmised ettepanekud: 

1. Saata KOVidele maanteeameti 3 aasta tööplaan/tegevuskava; 

2. Informeerida KOV nende haldusterritooriumil toimuvatest töödest enne töödega alustamist; 

3. Anda KOVidele infot 2020. a planeeritud tööde kohta. 

Maido Nõlvak teatas, et järgmisel turvalisuse nõukogu koosolekul arutatakse maanteeametiga 

seonduvaid teemasid.  

 

 

 

 

 

/allkirjastatud digitaalselt/ 

Einar Vallbaum       /allkirjastatud digitaalselt/ 

Juhataja        Maarika Koiduste  

         Protokollija 


